

COLLÈGE UNIVERSITAIRE GLENDON COLLEGE

CONSEIL DE LA FACULTÉ / FACULTY COUNCIL

Minutes of the Faculty Council meeting held on Friday, October 26, 2012 at 1:30 p.m. in the Senate Chamber, York Hall, Glendon. This meeting of Council was attended by the following members:

C. Clark-Kazak
G. Ewen
R. Furguele
L. Hébert
A. Klimkiewicz
J. Kowal
W. Maas
G. McGillivray
K. McRoberts
V. Monty
J M Montsion

S. Paradis
I. Roberge (Chair/président)
S. Rosiensi-Pellerin
D.Savard
M. Romulus-Lisanti
K. McDonough-Dolmaya
A. Pyée
E. Ascencio
N. Chaloux
D. Dunea

Procès-verbal de la séance du Conseil de la faculté, tenue le vendredi 26 octobre 2012 à 13 h 30 dans la salle du sénat, pavillon York, Glendon. Les membres suivants étaient présents :

D. Dunea
M. Felian
C. Ferguson
O. Grkovic
S. Hukil
A. Mehta
S. Muthada-Potayya
J. Nguyen
D. Ray
I. Riley
A. Walcott

1. Chair's Remarks

The meeting began at 1:40 p.m.

The Chair welcomed William van Wijngaarden, the Chair of Senate to the meeting of Council.

2. Minutes of the previous meeting

▪ **September 28, 2012**

The minutes were **approved**.

3. Matters arising from the minutes

There were no matters arising.

4. Inquiries and Communications

▪ William van Wijngaarden, Chair of Senate

W. v. Wijngaarden thanked members for the opportunity of addressing Council. He talked about the role of Senate and its Committees

1. Remarques du président

La séance commence à 13 h 40.

Le président souhaite la bienvenue à William van Wijngaarden, le président du Sénat à cette séance du Conseil.

2. Procès-verbal de la séance précédente

▪ **28 septembre 2012**

Le procès-verbal de la séance du 28 septembre 2012 est **approuvé**.

3. Questions dérivant du procès-verbal

Il n'y en a aucune.

4. Communications et questions diverses

▪ William van Wijngaarden, le président du Sénat

W. v. Wijngaarden remercie les membres de lui offrir l'occasion de leur parler. Il souligne le rôle du Sénat et de ses comités

and the importance of Glendon members' contribution on some of the designated Committees such as Senate APPC (J. Kowal) and Sub-Committee on Honorary Degrees and Ceremonials (I. Djordjevic). He also invited initiators of major academic projects to consult with the University Secretariat in order to ensure timely consideration of their proposals.

Following a short question period, I. Roberge thanked the Chair of Senate for his visit and support.

▪ **Principal Remarks**

The Principal noted the following:

- The Globe and Mail recently published a report on students in Canadian University ratings of their own university. For the first time, Glendon was listed separately under "very small" universities Overall received a good ranking.
- Follow-up of the François Boileau Report on French-Language postsecondary education in Southern Ontario and the report of the Committee of experts appears to be on hold due to the ongoing changes in the Ontario government's leadership.
- President Shoukri announced the launch of an Employee engagement survey for November
- Patrick Monahan, VP Academic and Provost will be leaving York to take on a new position as Deputy Attorney General of Ontario; he will be replaced by Rhonda Lenton for the remaining of his term.

5. Reports from Standing Committees

(a) CASTL

L. Hébert presented the following:

- Changes to Undergraduate Degree Structure at Glendon

Concerns were raised about cross-listed or designated as substitutes to courses

et l'importance de la contribution des membres de Glendon à certains comités du Sénat tels que le CDPU (J. Kowal) et le sous- comité sur les diplômes honorifiques et les cérémonies (I. Djordjevic). Il invite également les instigateurs d'importants projets à consulter le Secrétariat de l'Université afin de s'assurer que leurs propositions soient examinées à temps.

Après une courte période de questions, I. Roberge remercie le président du Sénat de sa visite et de son soutien.

▪ **Remarques du Principal**

Le Principal note les points suivants :

- Le Globe and Mail a publié récemment un rapport sur les évaluations de leur propre université par les étudiants des universités canadiennes. Pour la première fois, Glendon a été nommé sous la rubrique « très petites » universités et a reçu un bon classement.
- Le rapport de François Boileau sur l'éducation en français au niveau postsecondaire en Ontario du sud et le rapport du comité des experts semblent en suspens en raison des changements à la direction du gouvernement de l'Ontario.
- Le président Shoukri annonce le lancement d'une enquête sur l'engagement des employés pour le mois de novembre.
- Patrick Monahan, VP académique et provost va quitter York pour prendre un nouveau poste comme sous-procureur général de l'Ontario ; il sera remplacé par Rhonda Lenton pour le reste de son mandat.

5. Rapports des comités permanents

(a) CNAP

L. Hébert présente :

Changement à la structure du diplôme du premier cycle de Glendon

Des questions se posent concernant les cours jumelés ou désignés comme substituts aux cours offerts par le

offered by the major/minor program. A motion, moved and seconded by W. Maas and V. Monty respectively to amend the proposal, deleting the clause about the cross-listed or designated courses was moved and carried. At this point, CASTL withdrew the proposal to allow for further consultation.

- Changes to Degree requirements – Canadian Studies (p. 4-15), Drama Studies (p. 16-27) and History (p. 28-39) – They were all **approved**.

(b) Curriculum Committee

S. Paradis of the Curriculum Committee presented the following submissions and they were all **approved**.

- History
- Political Science

(c) Nominating Committee

The slate of candidates was presented and the following were elected by acclamation:

Bilingualism Committee: Guillaume Bernardi

Students on Committees:

Petitions Committee: Ishan Riley

Research Grants Committee: Simon Massey-Allard

Policy and Planning Committee: Dean Ray

6. New Business

There was none.

7. Adjournment

The meeting was adjourned at 3:00 p.m.

programme majeur/mineur. Une motion, proposée et appuyée par W. Maas et V. Monty respectivement pour changer la proposition, en supprimant la clause relative aux cours jumelés ou désignés est proposée et adoptée. À ce moment là, CNAP retire la proposition pour permettre une autre consultation.

- Changements aux exigences des programmes – Études canadiennes (p. 4-15), Art dramatique (p. 16-27) et Histoire (p. 28-39) – Ils sont tous **approuvés**.

(b) Comité des programmes

S. Paradis, du comité des programmes présente les soumissions suivantes et elles sont toutes **approuvées**.

- Histoire
- Science politique

(c) Comité des mises en candidatures

On présente la liste des candidats et les personnes suivantes sont **élues par acclamation**.

Comité du bilinguisme : Guillaume Bernardi

Étudiants siégeant dans les comités :

Comité des pétitions : Ishan Riley

Comité des subventions de recherche : Simon Massey-Allard

Comité de direction et planification : Dean Ray

6. Affaires nouvelles

Il n'y en a pas.

7. Levée de la séance

La séance est levée à 15 h.